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Dovoľte mi, aby som najskôr vyjadrila sústrasť Ulfovi a poďakovala Alexandrovi. 
Teroristický útok spáchaný včera v noci v Belgicku je ohavný čin a ja by som si 
chcela uctiť pamiatku obetí a vzdať hold belgickým záchranárom, ktorí odviedli 
vynikajúcu prácu.  
  
V Európskom parlamente sme rovnako vyjadrili sústrasť rodine a príbuzným 
Dominiqua Bernarda, ktorý bol zabitý minulý týždeň vo Francúzsku. 
  
V súčasnosti nás v prvom rade znepokojuje situácia v Izraeli, pásme Gazy a na 
Blízkom východe. To, čo sa tam odohráva, je strašné, tragické a zúfalé. 
  
Každá vojna znamená peklo a ako vždy sú v hre životy nevinných ľudí. O život už 
prišli mnohí a rozhodnutia sú príliš často výsledkom voľby medzi menším a 
väčším zlom. 
  
7. októbra sa svet zobudil do desivého rána: na rodiny v Izraeli bol spáchaný 
doteraz najhorší teroristický útok v posledných rokoch. Hamas sa dopustil 
masového vraždenia, únosov, znásilňovania, mučenia, mrzačenia a znesvätenia 
mŕtvych. Tieto činy sú jednoducho neospravedlniteľné. 
  
Európsky parlament stojí pri obetiach. Zdôrazňujeme, že Hamas je teroristická 
skupina, ktorá nereprezentuje legitímne úsilie palestínskeho ľudu ani – a to je 
dôležité – nádeje moslimov na celom svete. Naopak im stojí v ceste. Tento 
rozdiel bol pre nás vždy dôležitý a musíme ho neustále zdôrazňovať. 
  
Ako Únia musíme vyjadrovať solidaritu. Musíme neprestajne pripomínať, že 
odmietame terorizmus, že sa podieľame na tom, aby bolo prepustených takmer 
200 rukojemníkov. Takisto musíme zdôrazňovať , že nám všetkým záleží na tom, 
ako Izrael na tento útok zareaguje. Treba zdôrazniť, že v súlade s našimi 
záväzkami a medzinárodným právom musíme neprestajne hľadať riešenia, ktoré 
prispejú k zmierneniu humanitárnych dôsledkov v pásme Gazy. 
  
Európsky parlament aj v tých najťažších časoch vždy presadzoval a naďalej bude 
presadzovať nestranné a spravodlivé riešenie založené na existencii dvoch 
štátov. Na to nesmieme zabúdať. Vždy sa budeme zasadzovať za udržateľný a 
trvalý mier. Ohavné činy teroristov hnutia Hamas však, žiaľ, dosiahnutie tohto 
cieľa oddialili. 



 

 

  
Situácia v Gaze je v súčasnosti pre mnohých beznádejná. Humanitárne záväzky 
Európy musia byť aj naďalej našou prioritou a my sa musíme spoločne s 
legitímnymi zástupcami palestínskeho ľudu a regionálnymi aktérmi usilovať o 
zmiernenie napätia v tomto regióne a v susedných oblastiach. 
  
Únia sa musí naďalej usilovať o zachovanie súdržnosti a jednoty, ak chce prispieť 
k tomu, aby boli rukojemníci bezpodmienečne prepustení, aby sa terorizmus 
neospravedlňoval a humanitárna pomoc sa dostala k ľuďom, ktorí ju potrebujú, 
aby civilisti neboli terčom útokov, aby sa v pásme Gazy zachovali bezpečné cesty 
a vytvorili humanitárne koridory. Preto musíme byť v neustálom kontakte so 
susednými krajinami, aby sme im pomohli zvládať neodvratný príliv ľudí a 
zabezpečiť, že sa pomoc dostane všade tam, kde ju potrebujú. V tomto ohľade 
majú obzvlášť dôležitú úlohu najmä Egypt, Jordánsko a Libanon.  
  
Veľmi jasne som to vyjadrila už počas svojej návštevy Izraela minulý týždeň – a 
to v rozhovoroch s predsedom Knesetu a prezidentom Izraela, ako aj v 
spoločných verejných vyhláseniach. 
  
V tomto duchu budeme zajtra v Parlamente diskutovať o tejto téme a prijmeme 
príslušné uznesenie. Základné myšlienky tohto uznesenia vychádzajú z mandátu, 
ktorý mi minulý týždeň pred cestou do Izraela udelili politické skupiny.    
  
Môžete sa spoľahnúť, že urobíme všetko, čo je v našich silách. Som si istá, že v 
tejto diskusii budeme pokračovať aj na budúcotýždňovom samite. Dúfam, že 
aspekty, na ktoré upozorňujeme, sa odrazia v jeho záveroch. Ľudia musia vidieť 
našu jednotu a súdržnosť.  
  
Ďakujem za pozornosť.  
  
 


